



航空学报 » 1997, Vol. 18 » Issue (1) :101-104 DOI:

论文

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[<<](#) [<](#) [前一页](#) | [后一页](#) [>](#) [>>](#)

压电作动器用于振动主动控制技术研究

梅胜敏¹, 陶宝祺¹, 秦太验²

1. 南京航空航天大学, 南京, 210016; 2. 北京农业工程大学, 北京, 100083

STUDIES ON THE TECHNOLOGY OF ACTIVE VIBRATION CONTROL BY USING PIEZOELECTRIC ACTUATORS

Mei Shengmin¹, Tao Baoqi¹, Qin Taiyan²

1. Faculty 505, Nanjing University of Aeronautics & Astronautics, Nanjing, 210016; 2. Beijing Agricultural Engineering University, Beijing, 100083

摘要

参考文献

相关文章

Download: [PDF \(148KB\)](#) [HTML](#) OKB Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) [Supporting Info](#)

摘要 从理论和实验两方面分析了利用压电作动器进行柔性结构振动主动控制的机理, 从能量的角度对施加控制时悬臂梁自由衰减振动的阻尼比进行了理论计算, 得出了主动阻尼比与反馈增益之间的关系。建立相应的实验系统, 对上述关系式进行了实验验证

关键词: 压电陶瓷 作动器 阻尼 振动 主动控制

Abstract: Theoretical and experimental analyses are given on the mechanism of utilizing piezoelectric actuators in controlling vibration of a flexible structure. Based on the law of conservation of energy, the relationship between feedback gain and damping ratio of the beam actuators system is obtained. An experiment system is established to verify the relationship described above, which shows that the damping of the beam can be effectively increased by means of choosing a suitable piezoelectric material and suitable locations of sensors and actuators.

Keywords: piezoelectric ceramic actuators damping vibration active control

Received 1995-11-29; published 1997-02-25

引用本文:

梅胜敏;陶宝祺;秦太验. 压电作动器用于振动主动控制技术研究[J]. 航空学报, 1997, 18(1): 101-104.

Mei Shengmin; Tao Baoqi; Qin Taiyan. STUDIES ON THE TECHNOLOGY OF ACTIVE VIBRATION CONTROL BY USING PIEZOELECTRIC ACTUATORS[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 1997, 18(1): 101-104.

Service

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [RSS](#)

作者相关文章

- ▶ [梅胜敏](#)
- ▶ [陶宝祺](#)
- ▶ [秦太验](#)